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隨著2024即將結束，我很⾼興與⼤家分享過去⼀年來的成果並展望來年⼀些計
劃。去年於2023年11⽉17⽇舉⾏的厽年⼤會（AGM）叙得圓滿成功。我們特別
邀請了四位來⾃中國內地的學者，主題為「在幼兒教育中融⼊中國⽂化」的專題

講座，反應踴躍，座無虛席。講座內容深⼊淺出，引發了與會者的熱烈討論，並

獲得許多會員的正⾯反饋，認為講座主題切匤近期幼教的發展和教育⼯作者的關

注，⾒解深刻且極具啟發性。

時間⾶逝，新⼀屆的厽年⼤會即將舉⾏。在此，我衷⼼感謝所有執⾏委員會

（ExCom）成員的不懈努⼒和無私奉獻。他們的團結精神和富有建設性的貢
獻，讓我們的⼯作叙得了豐碩成果。我們匨⼼協⼒，不僅致⼒於實現分會的使

命，也竭⼒安排浉動以滿⾜會員及幼兒教育界的需要。

會⻑的話
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國際參與：第76屆世界幼兒教育聯會周年⼤會及研討會
過去⼀年的最⼤亮點是第76屆世界幼兒教育聯會厽年⼤會及研討會，於2024年7
⽉15⽇⾄19⽇在泰國曼⾕舉⾏。會議期間，在世界幼兒教育聯會會⻑ Mercedes
Mayol Lassalle ⼥⼠及其團隊的領導下，制定了未來⼀年的策略計劃。令⼈振奮
的是，⼤會接納了九個預備會員國（剛果、摩洛哥、尼泊爾、塞內加爾、⾺拉

威、洪都拉斯、印度、多哥及多明尼加共和國），以及兩個新會員國（剛果⺠主共

和國及⽛買加）。這使世界幼兒教育聯會的會員總數達到79個國家或地區，預期明
年九個預備會員國也將正式成為會員。

2023–2024 年度的主要成就



在「尊重兒童參與遊戲與休閒活動的權利——亞太地區兒童⽂化」為主題的亞太
區域研討會上，來⾃澳洲、中國、⽇本、⾹港、紐西蘭、韓國及泰國的代表分享

了精彩的報告。會議探討了如何通過⽂化融合來推動兒童遊戲的重要性，討論熱

烈且成果豐碩。⼤會吸引了超過500名參加者，並為2025年意⼤利博洛尼亞世界
會議的籌備⼯作拉開序幕。敬請留意⼤會網站 https://www.omep2025.org 獲取
最新資訊。

omephksecretary@gmail.com | www.omep.org.hk | P3

OMEP-HONG KONG | NOVEMBER 2024

與全球組織的合作

世界幼兒教育聯會⼀直與歐盟(EU)、聯合國教科⽂組織（UNESCO）、經合組織
（OECD）及聯合國(UN)等持續合作，致⼒於制定政策、促進兒童福祉並培訓教育
⼯作者。其中⼀項亮點是於2024年4⽉推出的免費在線課程應⽤程式「從⼀開始實
踐可持續發展」（Sustainability from the Start）。詳情請瀏覽世界幼兒教育聯會網
站：https://omepworld.org。

政策倡議

世界幼兒教育聯會⾹港分會致⼒於提升本地幼兒教育的素質。我們於2024年8⽉26
⽇參加了⾹港特別⾏政區政府的諮詢會，並提交了書⾯建議，期望為本地教育政

策的完善出⼀分⼒。

加強內部聯繫與促進動態發展

過去⼀年，世界幼兒教育聯會⾹港分會執⾏委員會共舉⾏了七次例會，商討各項

活動、財務安排及聯繫機會。⾸場會議於2023年12⽉21⽇召開，選舉新⼀屆委員
會職位，隨後的會議分別於2024年1⽉23⽇、3⽉26⽇、5⽉21⽇、8⽉6⽇、10⽉
2⽇及11⽉13⽇舉⾏。本屆的主要⽬標之⼀是吸納更多學⽣會員，為世界幼兒教育
聯會⾹港分會注⼊年輕活⼒，並保持組織內部的動態發展，以應對幼兒教育界的

多變需求。

https://www.omep2025.org/
https://www.omep2025.org/
https://omepworld.org/


吸引學⽣教師及從業者

為啟發下⼀代教育⼯作者，我們舉辦了兩場實體講座，分別在⾹港專業教育學院

及⾹港教育⼤學舉⾏。此外，南京師範⼤學的張俊教授還通過線上講座分享了幼

兒科學教育的最新理論與實踐。這些活動反應熱烈，不僅卶引了新會員，也加強

了我們與幼教界未來從業者的聯繫。

⽀持全球發展計劃

世界幼兒教育聯會⾹港分會亦致⼒於⽀持資源相對匱乏的地區。今年10⽉，我們
提供了250個袋給⾮洲尼⽇利亞舉辦當地研討會議，祈能為促進全球團結和匤作出
⼀分綿⼒。

本地貢獻與活動

OMEP-HONG KONG | NOVEMBER 2024

omephksecretary@gmail.com | www.omep.org.hk | P4

展望未來：即將舉⾏的活動

第77屆世界幼兒教育聯會周年⼤會及研討會
我們很⾼興宣佈第77屆世界幼兒教育聯會厽年⼤會及研討會將於2025年7⽉14⽇
⾄18⽇在意⼤利博洛尼亞舉⾏。本次活動包括厽年⼤會（7⽉14⽇⾄15⽇），隨後
舉⾏的會議開幕典禮（7⽉16⽇）。研討會將於7⽉17⽇⾄18⽇進⾏，主題為「幼
兒教育中的藝術與⽂化：遊戲、表達與參與」。欲了解更多詳情及報匪，請瀏覽官

⽅網站：www.omep2025.org。

跨境合作

請⼤家預留時間！世界幼兒教育聯會⾹港分會將與世界幼兒教育聯會中國分會及

⾹港中⽂⼤學匤作，於2025年3⽉12⽇⾄14⽇在深圳舉辦⼀項聯匤活動。這次活
動將提供⼀個促進學習與交流的重要平匃，詳情將於稍後公佈在我們的網站上。

保持聯繫

隨著今年即將結束，我誠邀匞位會員繼續積極參與分會的活動，共匨分享經驗與

⾒解，並充分利⽤我們提供的資源與機會。欲了解更多活動和資訊，請瀏覽我們

的 網 站 ： https://www.omep.org.hk ， 或 關 注 我 們 的 Facebook 專 ⾴ ：
https://www.facebook.com/omephongkong。
讓我們攜⼿推動幼兒教育的進步，為下⼀代創造更加美好的未來！最後祝匞會員

事事順境、百尺竿頭、再創⾼峰！

李南⽟博⼠, MH
世界幼兒教育聯會⾹港分會會⻑

http://www.omep2025.org/
https://www.omep.org.hk/
https://www.facebook.com/omephongkong


PRESIDENT'S MESSAGE
As we approach the end of another productive year, I am delighted to reflect on our
accomplishments and share our plans for the future. Last year’s Annual General Meeting
(AGM), held on 17 November 2023, was a tremendous success. It featured a special talk by
four esteemed scholars from Mainland China on the topic of “Embedding Chinese Culture in
Early Childhood Education.” The insights shared sparked meaningful discussions among
attendees, with many members providing positive feedback on the relevance and depth of the
presentation.

Time truly flies, and as our next AGM draws near, I extend my heartfelt gratitude to all the
members of the Executive Committee (ExCom). Their unwavering dedication, collaborative
spirit, and thoughtful contributions have made this year fruitful for OMEP Hong Kong.
Together, we have worked tirelessly to uphold the organization’s mission, ensuring our
activities serve the best interests of both our members and the broader early childhood
education (ECE) community.
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Global Engagement: The 76th OMEP World Assembly and Conference in Thailand
A highlight of the past year was the 76th OMEP World Assembly and Conference, held from 15
to 19 July 2024 in Bangkok, Thailand. The Assembly focused on strategic planning for OMEP’s
activities in the coming year under the inspiring leadership of World President Mercedes Mayol
Lassalle and her team. Excitingly, nine new preparatory committees were admitted (Congo,
Morocco, Nepal, Senegal, Malawi, Honduras, India, Togo, and the Dominican Republic), along
with two new national committees (the Democratic Republic of Congo and Jamaica). This
expansion brings OMEP’s network to 79 national committees in 2024, with nine more additions
anticipated next year.

Key Achievements in 2023–2024

The Asia-Pacific Regional Symposium, titled “Respecting the Right of the Child to Engage in
Play and Recreational Activities: Children’s Culture in the Asia-Pacific Region,” showcased rich
presentations from Australia, China, Japan, Hong Kong, New Zealand, South Korea, and
Thailand. Participants exchanged ideas on promoting play through cultural integration,
resulting in a fruitful dialogue. With over 500 participants, the conference concluded
successfully and initiated preparations for the 2025 World Conference in Bologna, Italy. We
encourage our members to stay updated by visiting the official conference website at
https://www.omep2025.org.

https://www.omep2025.org/


Collaboration with Global Organizations
OMEP continues to work closely with stakeholders such as the European Union, UNESCO,
OECD, and the United Nations. Together, we aim to formulate impactful policies, advocate
for children’s well-being, and train educators worldwide. One notable initiative launched in
April 2024 is the free online ECE Academy App course, “Sustainability from the Start.” For
details on these and other initiatives, please visit the OMEP World website at
https://omepworld.org.

OMEP-HONG KONG | NOVEMBER 2024

omephksecretary@gmail.com | www.omep.org.hk | P6

Policy Advocacy
OMEP Hong Kong remains committed to shaping the future of early childhood education in
our region. We participated in a consultation session with the Hong Kong SAR Government
on 26 August 2024 and subsequently submitted our written recommendations. Our goal is
to foster an enriched and supportive ECE environment that benefits both educators and
young learners.

Strengthening Internal Bonds
Throughout the year, the OMEP Hong Kong Executive Committee held seven bi-monthly
meetings to discuss ongoing activities, financial planning, and networking opportunities.
Our first meeting on 21 December 2023 focused on electing new positions, while
subsequent meetings were held on 23 January, 26 March, 21 May, 6 August, 2 October, and
13 November 2024. A key priority for this term has been recruiting more student teachers,
ensuring that OMEP Hong Kong remains dynamic with youthful energy and fresh
perspectives.

Engaging Student Teachers and Practitioners
To inspire the next generation of educators, OMEP Hong Kong organized two in-person
talks at the Institute of Vocational Education and the Education University of Hong Kong.
Additionally, a virtual talk by Professor Zhang Jun from Nanjing Normal University provided
an in-depth exploration of the latest theories and practices in science education for young
children. These events not only attracted new student members but also strengthened our
connections with future practitioners in the ECE field.

Local Contributions and Initiatives



Supporting Global Initiatives Locally
OMEP Hong Kong extends its support to less-advantaged regions. For example, we
sponsored 250 conference bags for Nigeria’s Regional Conference in October 2024. This
small contribution symbolizes our commitment to promoting global unity and collaboration
within the OMEP community.
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Stay Connected
As we close the year, I encourage all members to stay engaged, share ideas, and take
advantage of the resources and opportunities offered by OMEP Hong Kong. For more
information about our activities and initiatives, please visit our website at
https://www.omep.org.hk and follow us on Facebook at
https://www.facebook.com/omephongkong.
Together, let’s continue to champion the cause of early childhood education and create a
brighter future for our children.

Warm regards,

 Dr. Amelia NY Lee, MH
 President, OMEP Hong Kong

Looking Ahead: Upcoming Events
77th OMEP World Assembly and Conference
We are thrilled to announce the 77th OMEP World Assembly and International Conference,
scheduled for 14–18 July 2025 in Bologna, Italy. The event will include the Assembly on 14–
15 July, followed by the Conference Opening Ceremony on 16 July. The International
Conference will take place on 17–18 July, centered around the theme "Arts and Cultures in
Early Childhood Education: Play, Expression, Participation." For more details and to register,
please visit the official website at www.omep2025.org.

Cross-Border Collaboration
Mark your calendars! A joint activity with OMEP China, in collaboration with the Chinese
University of Hong Kong, is scheduled for 12–14 March 2025 in Shenzhen. This event
promises to offer a platform for meaningful exchange and learning. Details will soon be
available on our website soon.

https://www.omep.org.hk/
https://www.facebook.com/omephongkong
http://www.omep2025.org/


虞永平教授 傳統⺠間遊戲中的綜合學習

周兢教授 在圖畫書閱讀中增加兒童的社會認知⽔平

原晉霞副教授 ⽀持兒童社會認同感形成：幼兒園傳統節⽇課程優化策略

吳慧源副教授 傳統⽂化融⼊⺠族地區幼兒園課程中的實踐研究

本會於2023年11⽉17⽇舉⾏了第三⼗⼀屆會員周年⼤會，通過上屆⼤會會議記錄、

會⻑報告及財務報告，並推選本屆核數師和法律顧問。周年⼤會中，多位任期屆滿的

委員再次獲選爲執⾏委員會成員，⽽鄭曉萍博⼠亦獲⼀衆會員的⽀持，加⼊執⾏委員

會的⼤家庭。此外，本會有幸邀請到中國學前教育研究會/世界學前教育組織中國委

員會的資深教授委員，於當⽇周年⼤會後舉⾏「全⽅位培育幼兒中國⽂化修養」專題

講座，與⾹港幼教同⼯⼀起探討如何加深幼兒對中華⽂化的認識和傳承，在幼稚園實

踐多種中華傳統活動。

四位講者及分享主題分別爲：

活動回顧
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爲讓幼稚園同⼯更了解聽障孩⼦⼝語的最新發展及他們的潛能，本會特別邀請了聽覺

學家、社⼯暨「宣美語⾔及聽覺訓練中⼼」中⼼主任龐劉湘⽂⼥⼠，於2024年5⽉29
⽇主講了⼀場題爲「教導聽障幼兒的最新發展」講座，與幼稚園同⼯分享教導聽障孩

⼦的⼼得及技巧，並講解有關個別教育計劃的實踐。
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理解 “兒童的科學” 是幼稚園科學教育的起點。有⾒及此，本會於2024年4⽉17⽇舉
辦了⼀場線上講座，並有幸邀請到南京師範⼤學學前教育系副主任暨副教授兼南京市

鶴琴幼兒園園⻑張俊博⼠主講，主題爲「“兒童的科學” 與幼稚園科學教育」。講座
中，張博⼠分析了3⾄6歲幼童學習科學的特點，並就幼稚園科學教育的⽬標進⾏了深
⼊講解。此外，張博⼠亦以內地幼兒教育實例，解釋如何將科學教育整合到幼兒園課

程中。

活動回顧



為傳承中華優秀傳統⽂化，培養孩⼦們對中華⽂化的興趣與認同感，本會聯同銅鑼

灣街坊福利促進會、港九街坊婦⼥會，以及維多利亞（中國）教育集團，協辦了

“中國⼼，中國根，我是驕傲中國⼈” 幼兒園傳統⽂化課程研習及⽂化傳承親⼦嘉年
華，⼀起探討、交流如何在幼兒教育中有效融⼊傳統⽂化，以幫助孩⼦們從⼩培養

對祖國⽂化的熱愛與⾃豪感。
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藝術活動能有助幼兒各⽅⾯的成⻑發

展，所以本會邀請了培元教育機構總

監杜⼩瑩⼥⼠及⼀眾培元教育機構的

⽼師，於2024年9⽉25⽇主持⼀場講座

暨⼯作坊，主題為「當蒙特梭利遇上

梵⾼〜培養幼兒的邏輯思維及表達能

⼒」。透過講解、經驗分享及體驗活

動，參加者不但認識了如何將蒙特梭

利的教育⽅法與梵⾼的藝術⾵格結

合，亦體會到藝術教育對幼兒的⼼智

發展和學習能⼒可帶來的正⾯影響。
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最新消息
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爲⽀持資源相對匱乏的地區，本會回應世界幼兒教育聯會尼⽇利亞分會的需求，爲其

於2024年10⽉舉辦的會議提供了250個袋。下圖爲本會提供的袋及世界幼兒教育聯會尼

⽇利亞分會所發的感謝信：

第32屆會員周年⼤會將於2024年11⽉28⽇（星期四）舉⾏，本會⾮常⾼興能邀請到
原深圳沙井中⼼幼兒園集團總園⻑張春俠⼥⼠及⾹港⼤學教育學院⾼級講師李佩鈴

博⼠於周年⼤會結束後進⾏演講，主題分別爲「語⾔在⾃由⾏⾛中迸發的⼒量 — 沙
井中⼼幼兒園 “⼩腳丫時間” 課程的實踐與探索」，以及「通過閱讀建⽴幼兒的正確
價值觀」。

第77屆世界幼兒教育聯會世界⼤會及學術研討會將於2025年7⽉14⾄18⽇在意⼤利博
洛尼亞舉⾏，主題爲「Arts and Culture in Early Childhood Education: Play, Expression,
Participation」。有關活動詳情，可參閱以下網⾴：http://www.omep2025.org。

http://www.omep2025.org/
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世界幼兒教育聯會−⾹港分會秘書處

網頁 
 http://www.omep.org.hk

電郵  
omephksecretary@gmail.com

Facebook
https://www.facebook.com/people/OMEP
-Hong-Kong/100068536903193/

紽收入
紽支出
年度盈餘 
銀行結餘

(由2023年10月1日至2024年9月30日，
將經核數師作最終核實)

HK$ 6,593.84
HK$ 40,045.42
(HK$ 33,451.58)
HK$ 793,360.37

聯絡我們

2023-24年度執⾏委員會成員
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